
Głogoczów 18-03-2012r.

PROTOKÓŁ Z ZEBRANIA WIEJSKIEGO DOTYCZĄCEGO SPRAW 

ZWIĄZANYCH Z PROCEZEM SKANALIZOWANIA SOŁECTWA GŁOGOCZÓW

 

Godz. 9,00 – pierwszy termin rozpoczęcia zebrania. Obecnych na sali 57 osób wg 

listy obecności, przy 1950   uprawnionych do głosowania- brak kworum. Drugi termin - 

wiążący - rozpoczęcia zebrania ustalono na godzinę 9,15.

Godz. 9,15 – rozpoczęcie zebrania. Obecnych na sali 57  osób.

Powitano przybyłych gości w osobach:

Wiceburmistrz Miasta i Gminy Myślenice Mieczysław Kęsek,

Osoba oddelegowana do kontaktów w sprawie przebiegu inwestycji dotyczącej 

wykonania kanalizacji poszczególnych miejscowości: Edyta Podmokły,

Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Inwestycji Artur Szumiec,

Prezes Lokalnej Grupy Działania LGD Kazimierz Dąbrowski,

Dziennikarz Ryszard Sobkowicz.

Wybór przewodniczącego i protokolanta zebrania, zgłoszeni kandydaci :

1. na przewodniczącego zebrania: Jan Kantor – wyraża zgodę,

2. na protokolanta:  Marcin Górszczak – wyraża zgodę

Przebieg głosowania :

Za – 55 osób,

Przeciw – 0 osób,

      Wstrzymujących – 2 osoby,

Przewodniczącym zebrania został wybrany Jan Kantor, protokolantem zebrania Marcin 

Górszczak.

Porządek zebrania

1. Otwarcie zebrania-przywitanie gości i mieszkańców.

2. Wybór przewodniczącego zebrania , protokolanta 

3. Przyjęcie porządku zebrania.

4. Sprawozdanie Sołtysa z działalności za rok 2011,

5. Dyskusja wolne wnioski.

6. Podjecie uchwał i przyjęcie wniosków do realizacji

7. Zakończenie zebrania.



Sprawozdanie  Soltysa: Załącznik nr 1.

Dyskusja, wolne wnioski:

Mieczysław  Kęsek  -  Wiceburmistrz  Miasta  i  Gminy  Myślenice  - powitał 

mieszkańców przybyłych za zebranie wiejskie, podziękował Sołtysowi oraz Radnym za 

współpracę. Poinformował wszystkich, iż swoją wizytą w miejscach problemowych na 

terenie Głogoczowa zapoznał się z bolączkami i niedogodnościami z jakimi borykają się 

mieszkańcy Sołectwa.  Poruszył temat  związany z przebiegiem procesu skanalizowania 

miejscowości,  jako  jednej  z  najpoważniejszych  inwestycji  ostatnich  lat.  Oznajmił,  iż 

proces  realizacji  przedmiotowego  zadania  przebiega  bardzo  sprawnie,  głównie  dzięki 

dobrze zorganizowanemu wykonawcy, a już zrealizowane zadania wyprzedzają w czasie 

terminy robót ujętych w harmonogramie prac. Szacuje się, iż całość robót związanych z 

ułożeniem kolektora głównego kanalizacji zostanie wykonana do sierpnia 2012 roku, a 

przepompownie do końca 2012 roku względnie do początku 2013 roku.

Kolejną bolączka która spędza sen z powiek mieszkańców Głogoczowa jest problem z 

zawilgoceniem  terenu  wokół  sali  gimnastycznej  i  Szkoły  Podstawowej.  Istnieje 

konieczność  wykonania  odwodnienia  wokół  przedmiotowych  budynków  jako  jeden  z 

elementów zabezpieczających istniejące obiekty przed niekontrolowanym ich osiadaniem 

i jest to jeden z priorytetów do zrealizowania na wiosnę 2012 roku.

Istnieje również potrzeba wykonania wodociągu do nowego boiska sportowego oraz 

cmentarzy (starego i planowanego nowego).

Bezpośrednim  zagrożeniem  dla  mieszkańców  Głogoczowa  jest  również  brak 

bezpiecznych przejść komunikacyjnych w obrębie Zakopianki.

sołtys Jan Kantor  - Planowany jest zamiar wykonania chodnika i oświetlenia fragmentu 

drogi ”Bielskiej” od wiaduktu w Głogoczowie w kierunku Krzywaczki oraz wykonanie 

oświetlonego  przejścia  dla  pieszych.  Poczynione  zostały  również  kroki  w  kierunku 

wykonania przejść bezkolizyjnych nad problemową Zakopianką w postaci  kładek. Jest 

zapewnienie ze strony władz iż projekty kładek nad tą trasą są w trakcie realizacji.

Prezes LGD Kazimierz Dąbrowski – Zajmuję się pozyskiwaniem funduszy europejskich 

z  programu ”LIDER” jako jednego z czterech  funkcjonujących programów na rynku. 



Informuje  iż  istnieje  możliwość  pozyskania  kredytu  dla  pracodawców  w  kwocie  do 

100.000zł  (słownie  złotych:  sto  tysięcy),  przy  zamianie  działalności  rolniczej  na 

działalność przedsiębiorczą (pozarolniczą-przedsiębiorczą) na terenie wiejskim.

Z przedmiotowego programu istnieje możliwość pozyskania funduszy na odnowę wsi. 

Początkowo planowano posłużyć się ”Liderem” i pozyskać środki finansowe aby osuszyć 

terenu wokół basenu i szkoły podstawowej, lecz Burmistrz Miasta i Gminy Myślenice Pan 

Maciej Ostrowski podjął decyzję iż zadanie to będzie realizowane z funduszy gminnych.

Skupiono się na odnowie Starej Zakopianki. Inwestycja ta będzie polegać na wykonaniu 

ciągów  pieszo-rowerowych,  chodników,  nasadzeniu  zieleni,  oraz  po  zrealizowaniu 

powyższych  prac  wykonanie  nowej  nakładki  asfaltowej  –  nakładka  wykonana  przy 

finansowaniu z budżetu gminy. 

Pewne  opóźnienie  w  realizacji  odnowy  Głogoczowa  wynika  z  kolejności 

wytypowanych  miejscowości  dla  których  również  przewidziano  tego  typu  zabiegi. 

Kolejność ta wynika ze stanu zaawansowania w realizację kanalizacji, a ta z kolei wiąże 

się  z  koniecznością  wykonania  wykopów  i  przebić  terenu.  Odnowa  wsi  będzie  więc 

przesunięta  w czasie,  po zakończeniu  wszelkich  prac związanych ze  skanalizowaniem 

miejscowości. Kolejnym etapem poprzedzającym przystąpienie do odnowy centrum wsi 

jest wykonanie projektu w/g którego będzie realizowane powyższe zamierzenie. Projekt 

dla  wsi  Głogoczów  będzie  realizowany  z  końcem  bieżącego  roku  lub  z  początkiem 

przyszłego. 

Miejscowości  w  których  przystąpiono  do  realizacji  odnowy  to:  Poręba,  Osieczany, 

Polanka, Bulina w których prace są jeszcze w trakcie realizacji, miejscowości w których 

realizacja  przebiega  na  poziomie  projektowania  to:  Jawornik,  Krzyszkowice, 

Trzzemeśnia.  W  następnej  kolejności  po,  zrealizowaniu  kanalizacji  na  pierwszy  etap 

inwestycji  czekają:  Łęki,  Głogoczów,  Droginia,  Bysina,  Bożęta,  Zawada,  Jasienica, 

Bęczarka.

Dofinansowanie  na  odnowę  poszczególnych  miejscowości  jest  realizowane  z  Unii 

Europejskiej na poziomie max 63%. Pozostała kwota tj. 37% pochodzi z budżetu gminy. 

Średnie  dofinansowanie   na  gminę  są  wielkości  190.000zł.  (słownie  złotych:  sto 

dziewięćdziesiąt tysięcy).

Głosy z Sali:



a).  Maria  Szlachetka –  Czy  w  trakcie  wykonywania  planowanych  chodników  będzie 

odpowiednimi przepustami uchwycona woda spływająca obecnie środkiem drogi i zalewająca 

posesję na której mieszkają Państwo Szlachetkowie i Węgrzynowie?.

Odp.  sołtys Jan Kantor  -  W trakcie  realizacji  naprawy chodnika  będzie  przymiarka  do 

wyeliminowania  obecnych  niedogodności,  ale  przypuszczalnie  nie  na  całym  fragmencie 

drogi.

b).  Monika  Kobus-  Prośba  do  Rady  Sołeckiej  o  ujęcie  w  Jej  planach  inwestycyjnych 

realizacji  chodnika  począwszy  od  Szkoły  Podstawowej  w  Głogoczowie  aż  do  Włosani 

(realizacja  planowana  wstępnie  na  rok  2011-2013).  Informacja  przekazana  na  piśmie  dla 

wszystkich  Radnych  o  proponowanej  inwestycji  z  poparciem  imiennym  ponad  265 

mieszkańców.  Rozdanie  na  sali  zebrania  list  z  prośbą  o  podpisy  na  dalsze  poparcie  ich 

inicjatywy.  

Odp. sołtys Jan Kantor   - Na obecną chwilę jest to nie realne, gdyż jest to droga powiatowa 

i  przy  braku  zaangażowania  ze  strony  Władz  Powiatu  Myślenickiego  (brak  funduszy), 

uchwała  Burmistrza  o  finansowym  50%  wsparciu  na  planowaną  inwestycję,  została 

wycofana.

c) Kazimierz Bajer- Ile Unia Europejska dopłaca do realizacji kanalizacji, skąd fundusze na 

pozostałą część realizacji inwestycji. Jakie będą koszty za odprowadzenie 1 m³ ścieków?.

d) głos z sali – kto będzie pokrywał koszty wykonania przyłączy od podłączanych budynków 

do studzienek kanalizacyjnych. Czy będzie możliwość wykorzystania istniejących przyłączy 

kanalizacyjnych  obsługujących  eksploatowane  szamba,  do  podłączenia  się  w  planowaną 

kanalizację?.

Odp.  Edyta  Podmokły:  Koszt  inwestycji  to  blisko  20  milionów  zł  netto,  z  czego  Unia 

dopłaca 12,5 miliona złotych to jest około  63%  całości inwestycji,  pozostała część to jest 

37% będzie pochodzić z budżetu gminy. Koszt odprowadzenia 1 m³ ścieków do oczyszczalni 

to 8 zł netto.

Informuje również, iż przyłącza kanalizacyjne do planowanych budynków od projektowanych 

studzienek kanalizacyjnych, będą do zrealizowania przez odbiorców we własnym zakresie. 

Jest możliwość wykorzystania istniejących przyłączy obsługujących obecne szamba ale pod 

warunkiem  iż  są  tak  usytuowane  iż  zbiegną  się  one  z  położeniem  wykonywanej  sieci 

kanalizacyjnej.  Przy  dobrym  usytuowaniu,  gdy  wykonywana  sieć  kanalizacyjna  będzie 

przebiegać  w  bliskości  istniejącego  szamba,  w  takim  układzie,  iż  jest  możliwość 

wykorzystania istniejącego przyłącza, to taki przypadek jest możliwy do zrealizowania, ale po 



uprzednim ułożeniu rury biegnącej przez istniejące szambo i zasypaniu istniejącego szamba. 

Każdy istniejący przyłącz kanalizacyjny będzie rozpatrywany indywidualnie i oceniany co do 

możliwości  dalszego  jego  eksploatowania  we  współpracy  z  wykonywaną  siecią 

kanalizacyjną.

Umowa na możliwość odprowadzania ścieków będzie możliwa do podpisania dopiero po 

wykonaniu kanalizacji i przepompowni, czyli nie wcześniej niż z końcem października lub 

początkiem listopada 2012 roku. Na obecną chwilę począwszy od listopada 2011 roku zostało 

wykonane 13 km kanalizacji.  Planuje się iż w sierpniu 2012 uda się w całości zakończyć 

układanie głównego kolektora ściekowego, a do końca 2012 roku przepompownie.

e)  Andrzej Chrobak- Kiedy będzie możliwość wykonania przyłącza wodociągowego oraz 

szamba  obsługującego  nowo  oddane  szatnie  na  nowym  boisku  sportowym?.  Czy  jest  to 

możliwe  do  wykonania  w  ciągu  najbliższych  2  tygodni,  to  jest  przed  rozpoczęciem 

rozgrywek?.  Jest  zapewnienie  ze  strony  klubu  o  wykonaniu  oświetlenia  na  boisku 

finansowanym ze środków własnych.

Odp.  Mieczysław  Kęsek  –  Jest  zapewnienie  ze  strony  władz  gminy  iż  inicjatywa 

przedstawicieli  klubu sportowego będzie  zrealizowana  w najbliższym czasie,  lecz  nie  ma 

100% pewności iż uda się ją dokonać przed rozpoczęciem sezonu.

f) Władysław Suder- Wykonawca realizując kanalizację rujnuje drogę którą poszkodowany 

dojeżdża  do  posesji.  Budynek  jest  usytuowany  w  bliskości  przedmiotowej  drogi  i  jest 

systematycznie zachlapywany (ściany i okna) przez przejeżdżające pojazdy, stale droga jest 

zasypywana błotem w takich ilościach iż człowiek idąc drogą grzęźnie. Nie może się doprosić 

wykonawcy o robienie na bieżąco porządku,  wykonawca tłumaczy iż  wszelkie  naprawy i 

porządki  wykona  po  zrealizowaniu  danego  odcinka.  Chcąc  mieć  możliwość  normalnego 

egzystowania  na  terenie  własnej  posesji  i   mieć  możliwość  normalnego  dojazdu  do niej, 

Poszkodowany na własną rękę usuwa powstające niedogodności nie mogąc wyegzekwować 

obowiązków  nałożonych  na  wykonawcę.  Wzywa  inspektorów,  nadzór  nad  realizacją 

inwestycji a nawet straszy policją aby wymusić na wykonawcy wywiązanie się z nałożonych 

na niego obowiązków, co po części skutkuje, ale jest to ogromnie uciążliwe, gdyż obowiązek 

uporządkowania terenu na bieżąco powinien być rzeczą naturalną dla wykonawcy.

Odp. sołtys Jan Kantor:  Informuje iż  osobiście  był na miejscu  na odcinku problemowej 

części  drogi,  co  mógł  to  wyegzekwował  od  wykonawcy,  ale  niestety  mieszkańcy  muszą 

uzbroić się w cierpliwość, gdyż tego typu inwestycja wiąże się z powstawaniem właśnie tego 



typu uciążliwościami,  z którymi mieszkańcy będą musieli  się w pewnym krótkim okresie 

zmagać . 

g)  Józef  Sroka-  Co z pozostałą  częścią  Głogoczowa nie  ujętą  w planach pod względem 

możliwości skanalizowania?.

Odp.  Edyta  Podmokły:  Część  mieszkańców  Głogoczowa,  to  jest  z  dzielnic:  Piłogrzbiet, 

Czarny Las oraz dzielnica za drogą Bielską, nie wyraziła zgody na poprowadzenie trasy, stąd 

te dzielnice nie są ujęte w projekcie realizacji.

h)  Renata  Kwinta-  Informuje  iż  duża  część  mieszkańców  dzielnicy  Czarny  Las  jest  za 

realizacją kanalizacji.

Odp. sołtys Jan Kantor: Co do pozostałej części Głogoczowa nie ujętej w planach obecnej 

inwestycji  skanalizowania  miejscowości,  to  jest  zapewnienie  ze  strony  Burmistrza  iż  po 

zakończeniu  realizacji  obecnego etapu inwestycji  pozostała  część miejscowości  nie  objęta 

obecnie realizowaną inwestycją, będzie sfinansowana z budżetu gminy.

i) Łukasz Skuza – Dlaczego zniknęła ze strony internetowej radnej Pani Agnieszki Węgrzyn 

czwarta część mapy z planami ujmującymi trasę przebiegu kanalizacji,  obejmująca między 

innymi dzielnicę Czarny Las. Dlaczego brak jest mapy na zebraniu wiejskim?. 

Odp.  sołtys Jan Kantor:  Zapewnia  iż  na  stronach internetowych  są  wszelkie  informacje 

dotyczące realizowanego przedsięwzięcia,  a co do fizycznych map, to nie przypuszczał iż 

będzie potrzeba z ich korzystania na zebraniu wiejskim. Zapewnił iż ma do nich dostęp i w 

każdej chwili może z nich skorzystać. Jeśli ktoś będzie miał potrzebę uzyskania informacji na 

temat przebiegu trasy lub jakichś innych informacji na temat kanalizacji, to telefonicznie bez 

problemu udzieli takiej informacji.

j) Józef Sroka - Kiedy będzie wykony projekt skanalizowania pozostałej części miejscowości 

nie ujętej na etapie obecnie wykonywanych prac?.

Odp.  Mieczysław Kęsek:  Pozostała  część  miejscowości  Głogoczów przewidziana  jest  do 

skanalizowania ale dopiero po zamknięciu etapu obecnie wykonywanych prac realizacyjnych. 

Realizacja  kanalizacji  dla  pozostałej  części  miejscowości  będzie  finansowana  z  budżetu 

gminy.

k) Piotr Zariasz – Informuje iż droga 198 w dzielnicy przymiarki utrzymywana i żwirowana 

w części przez jej użytkowników została mocno zdewastowana podczas prac związanych z 



realizacją kanalizacji. Co z jej naprawą?. Brak jest informacji na temat ustaleń jakie zostały 

podjęte na temat możliwości podłączenia poszczególnych posesji po wizycie projektantów.

Odp.  Edyta  Podmokły:  Wykonawca  jest  zobowiązany  do  naprawy  drogi  po  wykonaniu 

danego odcinka kanalizacji; ewentualnie zgłaszać do urzędu gminy odcinki dróg, dla których 

wykonawca nie dopełnił  obowiązku do którego jest  zobligowany.  Co do informacji  to po 

wizycie  projektantów,  zainteresowani  powinni  otrzymać  drogą  pocztową  informację  o 

pozwoleniu na budowę dla odcinka sieci, która obejmuje ich posesję. Brak odpowiedzi może 

być konsekwencją sprzeciwu właścicieli sąsiednich posesji, po których była planowana trasa 

przebiegu kolektora ściekowego.

l)  Ryszard  Sowa –  Informuje  iż  droga  prywatna  w  dzielnicy  Zamłynie  utrzymywana  i 

żwirowana przez jej użytkowników została mocno zdewastowana podczas prac związanych z 

realizacją kanalizacji, jest świadom tego iż pod nią przebiegać będzie kanalizacja. Na obecną 

chwilę  jest  nieprzejezdna.  Poszkodowany  jest  poinformowany,  iż  po  zakończeniu  tego 

odcinka kanalizacji  zostanie doprowadzona do stanu używalności,  ale  co z jej  naprawą w 

trakcie  realizacji  przedsięwzięcia,  gdyż  nie  ma  możliwości  dojazdu  do  posesji  na  której 

mieszka?.  Zgłasza  prośbę  o  interwencję  aby  w  trakcie  realizacji  inwestycji,  droga  była 

systematycznie naprawiania tak aby mieć możliwość dojazdu do poszczególnych domostw. 

Odp.  Edyta Podmokły:  Wykonawca  jest  zobowiązany  do  naprawy drogi  ale  dopiero  po 

wykonaniu  danego  odcinka  kanalizacji.  Przy  dużym  zatorze  drogi  uniemożliwiającym 

przejazd zgłaszać do urzędu, aby wykonawca choć zgrubnie udrożnił przejazd.

Odp.  Mieczysław Kęsek –  Jest prośba, aby ewentualne zażalenia zgłaszać do inspektorów, 

kierownika  robót  lub  sołtysa,  względnie  do  urzędu  gminy  pokój  17,  gdzie  jest  również 

możliwość  obejrzenia  planów,  na  których  jest  wrysowana  trasa  przebiegu  kolektora 

ściekowego.

ł) Głos z Sali  – Informuje iż bez zgody właściciela wykonawca kanalizacji wszedł na posesję 

i rozpoczął prace nie informując o nich właściciela działki.

Odp.  sołtys Jan  Kantor:  Zapewnia  iż  jest  to  nie  możliwe,  aby  wykonawca  podjął  się 

samowoli budowlanej. 

m)  Czesław  Szczurek –  Oznajmia  iż  dotarła  do  niego  informacja  o  braku  możliwości 

skanalizowania dzielnicy Domy koło dworu. Czy jest to prawdziwa informacja?.

Odp. sołtys Jan Kantor: Potwierdza iż jeden z mieszkańców dzielnicy Domy koło dworu nie 

wyraził zgody na przeprowadzenie kolektora przez jego posesję. Brak możliwości połączenia 

przez  inne  działki  zmusił  projektantów  do  zaniechania  kanalizowania  tej  dzielnicy 



Głogoczowa. Jako sołtys apeluję o wyrażanie zgody na przejścia kolektora przez prywatne 

działki,  gdyż przy sprzeciwach mieszkańców, coraz większa część Głogoczowa może być 

pozbawiona możliwości uzbrojenia terenu w sieć kanalizacyjną.

n) Kazimierz Kurowski – W jaki sposób będzie przebiegać kontrola ilości odprowadzanych 

do kolektora ściekowego nieczystości z poszczególnych gospodarstw?. Co z przejezdnością 

remontowanej  drogi  941,  która  na  pewnym odcinku  jest  po  części  wyżwirowana,  ale  w 

znaczącej jej części nie. Prosi jedynie o jej udrożnienie dla pieszych za pomocą wąskiego 

wyżwirowanego pasa, po którym będzie można pokonać pieszo problemowy odcinek drogi, 

bez uciążliwego grzęźnięcia w błocie.

Odp.  Edyta  Podmokły:  Ilość  odprowadzanych  ścieków  do  kolektora  jest  kontrolowana 

licznikiem zużycia  wody bieżącej  z  wodociągu.  W przypadku  ujęcia  własnego  ze  studni 

przydomowej wielkość ta jest zryczałtowana i przyjęta w ilości 3 m³/ osobę za miesiąc.

Aby w sposób sensowny w części udrożnić drogę 941 poprzez utwardzenie wąskiego ciągu 

dla  pieszych,  należy  poczekać  aż  grunt  odmarznie  i  należycie  wyschnie.  Usilne  próby 

wrzucania tłucznia w błoto i jego wibrowanie powoduje topienie się kruszywa w błocie i cała 

robota  mija  się  z  celem.  Zawibrowany  tłuczeń  usypany  w pasy  pod  ciąg  pieszy,  będzie 

spełniał swoją funkcję dopiero po jego wykonaniu na podłożu suchym. 

o)  Krzysztof  Łężniak – Informuje iż w pobliżu jego posesji  wykonawca układa kolektor 

ściekowy  bez  należytej  podsypki,  wykop  nie  jest  należycie  wibrowany  co  w/g  jego 

spostrzeżeń nie jest zgodne z zasadami sztuki budowlanej 

Odp.  Mieczysław  Kęsek  –  Prosi  o  wskazanie  dzielnicy,  na  której  kanalizacja  jest 

wykonywana w sposób niedbały, aby w poniedziałek inspektorzy mogli sprawdzić, poddany 

w wątpliwość co do jakości wykonania, odcinek kanalizacji.

p)  Jan  Sikora–  Proponuje,  aby  na  czas  realizacji  kanalizacji  w  okresie  zimowym 

problematyczne drogi oraz tereny po których transportowana jest podsypka i inny materiał 

konieczny do wykonania kanalizacji, były zabezpieczane przy użyciu prefabrykowanych płyt 

drogowych. Przy niższych temperaturach (poniżej zera) grunt znacznie traci na swej nośności, 

i przy ułożeniu płyt znacznie zwiększa się powierzchnia oddziaływania kół samochodów na 

grunt, przez co zmniejszają się naciski miejscowe na grunt i droga ulega mniejszej degradacji.

Odp.  Edyta Podmokły –  Droga techniczna bo tak nazywa się zabezpieczenie przy użyciu 

drogi budowlanej wykonanej z płyt drogowych, wymaga uzyskania pozwolenia - zgody na jej 

wykonanie. Przy temp. -15°C roboty i tak są wstrzymywane.



Jan Sikora– Czy jednak nie warto uzyskać zgody na wykonanie takiej drogi technicznej, w 

końcu  obecne  drogi  będą  bardziej  zabezpieczone  przed  dewastacją  kół  samochodów 

ciężarowych i nie będą wymagały gruntownych napraw.

Odp. Edyta Podmokły – Droga techniczna wymaga wykonania na nią projektu i uzyskania 

zgody  na  jej  wykonanie.  Ewentualnie  propozycja  tego  typu  zabezpieczenia  będzie 

konsultowana z wykonawcą.

Jan Sikora– Na spotkaniu z Panem Burmistrzem (2 lata temu) uzyskano deklarację ze strony 

Burmistrza iż drogi pod którymi będą biegły kolektory ściekowe będą doprowadzone do stanu 

sprzed  inwestycji.  Co  z  drogami  które  służyły  do  transportu  materiału  koniecznego  do 

wykonania kanalizacji i zostały zdewastowane, a pod którymi nie będzie przebiegał kolektor 

ściekowy?.

Odp. Edyta Podmokły – W świetle przepisów unijnych, odtwarzanie zniszczonych dróg jest 

realizowane tylko dla tych ciągów jezdnych pod którymi został ułożony kolektor ściekowy. 

Do  naprawy  dróg  transportowych  z  których  korzystał  wykonawca,  (a  pod  którymi  nie 

układano  kanalizacji)  może  być  zobligowana  firma  realizująca  przedsięwzięcie,  ale  po 

udowodnieniu, iż to jej działanie doprowadziło do ich zniszczenia (dokumentacja zdjęciowa z 

okresu przed realizacją inwestycji).

r)  Monika Kobus– Co w przypadku jeśli dokumentacja zdjęciowa nie została wykonana, a 

droga  uległa  dewastacji?.  Czy my we własnym zakresie  możemy wykonać dokumentację 

zdjęciową,  a ta będzie mogła posłużyć do egzekwowania roszczeń?.  Bardzo proszę podać 

algorytm postępowania w takich przypadkach.

Często się zdarza iż ludzie nie świadomi konsekwencji podpisują oświadczenie podsuwane 

przez  wykonawcę o  doprowadzeniu  posiadłości  do  stanu używalności  mając  zapewnienie 

ustne od niego iż w późniejszym okresie za jednym razem doprowadzą przedmiotowy teren 

wraz z terenami sąsiednimi do należytego porządku (przykład sąsiednich wsi). 

Odp. Edyta Podmokły – Wykonawcy poszczególnych odcinków kanalizacji są zobligowani 

do  doprowadzenia  terenów przeznaczonych  pod inwestycję  do  stanu  pierwotnego,  muszą 

uzyskać od właścicieli posesji podpis potwierdzający oświadczenie o doprowadzeniu działki 

do należytego porządku.

Odp.  Mieczysław  Kęsek  –  Droga  na  Czarny  Las,  po  jej  naruszeniu  podczas  realizacji 

przedmiotowej inwestycji i interwencji inspektora z urzędu, została naprawiona.

s) Jan Sikora – Ludzie w dobrej wierze i pod presją wykonawcy, nieświadomi swych praw, 

jednak podpisują protokoły odbioru. Jak po takim pospiesznym i niefortunnym potwierdzeniu 



swoim  podpisem  o  doprowadzeniu  działki  do  porządku,  wyegzekwować  od  wykonawcy 

wypełnienie swoich obowiązków?.

Odp. Edyta Podmokły – Apeluję więc, aby przy niedopełnieniu obowiązku uporządkowania 

terenu  przez  wykonawcę  nie  podpisywać  oświadczeń,  (które  automatycznie  są 

potwierdzeniem o dopełnieniu obowiązku), aż wykonawca doprowadzi posesję do należytego 

porządku do czego jest zobligowany. 

Odp.  Mieczysław  Kęsek  –  W  razie  trudności  z  wyegzekwowaniem  naprawy  szkód 

wyrządzonych  podczas  realizacji  przedmiotowej  inwestycji,  prosi  się  o  nie  podpisywanie 

protokołów odbioru bez naprawy szkód i o interwencję do urzędu.

t)  Stanisław Budek- Dysponuje informacją iż do dwóch lat od wykonania sieci kanalizacji 

sanitarnej wszystkie drogi we wsi będą wyasfaltowane. Czy to jest prawda?.

Odp. Edyta Podmokły – Z informacji jakimi dysponuję, zastane drogi asfaltowe zniszczone 

po  realizacji  inwestycji  zostaną  ponownie  wyasfaltowane,  ale  po  zrealizowaniu  całości 

zamierzenia, natomiast nie dotyczy to dróg bitych. Nie jest przewidziane robienie nakładek na 

wszystkich drogach żwirowych w całym Głogoczowie.

Stanisław  Budek-  Na  poprzednich  zebraniach  wiejskich  przy  współobecności  Pana 

Burmistrza  padło  z  jego ust  zapewnienie  iż  do dwóch lat  od wykonania sieci  kanalizacji 

sanitarnej wszystkie drogi we wsi będą wyasfaltowane. Jak to będzie wyglądać w realizacji. 

Czy tym samym wszystkie umowy wcześniej podpisane będą co do ostatniej dotrzymane?.

Odp.  Edyta Podmokły – Jeśli  chodzi o dotrzymywanie umów, to wszystkie one są przez 

gminę respektowane, chyba że zdarzy się na danej dzielnicy osoba, która zdeklaruje sprzeciw 

wobec realizowaniu kanalizacji, to umowy podpisane z pozostałą częścią sąsiedztwa w danej 

dzielnicy, siłą rzeczy nie będą dotrzymane, z przyczyn od gminy niezależnych. 

u) Michał Pulchny-  W jaki sposób będą rozliczane ścieki w gospodarstwie rolnym, skoro ich 

ilość  będzie  ustalana  na  podstawie  licznika  zużycia  wody  z  wodociągu,  wody  która  jest 

również  spożywana  przez  bydło,  od  którego  ścieki  nie  są  i  nie  będą  odprowadzane  do 

wykonywanej kanalizacji?.

Odp. Edyta Podmokły – W tym wypadku gospodarstwo musi się zaopatrzyć w sublicznik, na 

podstawie którego ustali się rzeczywistą ilość odprowadzonych ścieków.

 

v)  Synowa Jończyk – Co jeśli jest woda z wodociągu, woda ze studni przydomowej oraz 

woda przewidziana do podlewania ogrodu?.



Odp.  Edyta Podmokły – W tym wypadku gospodarstwo również  musi  się zaopatrzyć  w 

subliczniki, na podstawie których ustali się rzeczywistą ilość odprowadzonych ścieków.

w) Robert Pałka–  Czy wyliczone 8 zł netto za 1/m³ dotyczy tylko samych ścieków?.

Odp. Edyta Podmokły:  Kwota obejmuje tylko koszt obsługi samych ścieków.

y)  Zdzisław  Kozieł –  Zjazd  z  Zakopianki  na  dzielnicę  Jaworzyna  jest  zastawiany 

samochodami pracowników firmy wykonującej sieć kanalizacyjną. Pozostawiane na poboczu 

pojazdy  rozjeżdżają  je  powodując  duże  rozmiękczenie  poboczy i  powstawanie  błota.  Jest 

prośba o dowiezienie kruszywa na ich utwardzenie.

z)  Krzysztof Łężniak – Jak po wykonaniu kanalizacji powinien wyglądać dobrze zasypany 

wykop, tak abym mógł podpisać wykonawcy protokół odbioru bez przykrych późniejszych 

konsekwencji?.

Odp. Edyta Podmokły:  Teren ma być uporządkowany w/g Pańskiego uznania.

Odp. sołtys Jan Kantor:  Wykop powinien być zakończony kopcem, gdyż ziemia z czasem 

oblega  i  w  momencie  zasypania  wykopu  na  równo,  z  upływem czasu  osiadająca  ziemia 

wytworzy niepożądany rów.

ź)  Monika Kobus  –  Jaki  termin  ma  wykonawca  na  uporządkowanie  terenu  po ułożeniu 

danego odcinka sieci?.

Odp. Edyta Podmokły:  2 do 3 dni

ż)  Kazimierz Kurowski –  W pobliżu jego posiadłości wytworzyła się skarpa-osuwisko, na 

wskutek zeszłorocznych powodzi. Wykonawca kopiąc wykop pod kanalizację, część urobku 

wywozi poza teren w którym są realizowane roboty ziemne. Zwracał się bezskutecznie do 

wykonawcy o wożenie  zbędnego  urobku na  powstałe  popowodziowe osuwisko które  jest 

zlokalizowane  w  dużej  bliskości  realizowanych  prac  ziemnych.  Czy  istnieje  możliwość 

wykorzystania nadmiaru urobku w celu zasypania powstałego osuwiska?.  

Odp.  sołtys Jan  Kantor: Wykonawca  kopiąc  wykop  pod  kanalizację,  część  urobku 

rzeczywiście  wywozi  na  urządzone  wysypisko  zlokalizowane  przy  pawilonie  na  teren, 

którego właścicielem jest straż. Jeśli jest konieczność zasypania osuwiska to jak najbardziej 

zwróci się do wykonawcy o wywóz nadmiaru urobku w problematyczne miejsce. 



aa)  Czesław  Wierzba  –  Jaka  jest  rękojmia  przyjęta  przez  wykonawcę  na  zrealizowaną 

inwestycję,  czy  wykonawca  będzie  w  razie  awarii  pociągany  do  wywiązania  się  z 

zadeklarowanej rękojmi?.

Odp. Edyta Podmokły:  Wykonawca daje rękojmię na zrealizowaną inwestycję na okres 36 

miesięcy. Dotyczy ona prac jakie wykonał. Niektóre materiały zastosowane do jej realizacji 

mają znacznie dłuższą gwarancję swej żywotności.

Czesław  Wierzba  –  3  lata  temu  wykonano  projekt  oczyszczenia  i  regulacji  koryta 

Głogoczówki. Koszt tego projektu to 200.000 zł ( słownie złotych: dwieście tysięcy). Co z 

jego realizacją?.

Odp.  Mieczysław  Kęsek  –  W  przeciągu  ostatnich  lat  mieliśmy  do  czynienia  z  kilkoma 

powodziami,  których  nadmiar  wody  spowodował  zmianę  biegu  koryta  rzeki,  co  w 

konsekwencji doprowadziło do zdeaktualizowania się wykonanego wcześniej projektu.

Odp.  sołtys Jan Kantor: 3  osoby których  posiadłość  współgraniczy  z  korytem rzeki  nie 

wyraziły zgody na realizację zamierzeń zawartych w przygotowanym projekcie. W 2010 roku 

nastąpiła wielka powódź, rzeka w części zmieniła swoje koryto i przygotowane plany nie są 

już aktualne.

ab)  Pani  Wordliczek  –  Dlaczego  poszczególne  dzielnice  Głogoczowa nie  są  jednakowo 

traktowane pod względem utrzymania przejezdności dróg podczas okresu zimowego. Pewne 

drogi  w  oczach  mówczyni  mają  wyższy  priorytet  utrzymania,  inne  niższy.  Przykładem 

gorszego  traktowania  jest  droga  biegnąca  spod  cmentarza  w  kierunku  piesak.  Wielką 

uciążliwością jest brak komunikacji publicznej, PKS-zlikwidowany, problem z możliwością 

komunikowania się między miejscowościami,  ograniczona liczba BUSÓW kursujących po 

mniej  uczęszczanych  trasach.  Po remoncie  nowej  Zakopianki  i  po okresie  minionej  zimy 

ujawniły się przy zjazdach na starą zakopiankę uciążliwe dziury, czy ktoś je załata?.

Odp. Mieczysław Kęsek – W obecnym czasie zarówno PKS jak i transport typu BUS są w 

rękach prywatnych. Intensywność przejazdów uzależniona jest od liczby ludzi chętnych do 

korzystania  z  tego  typu  komunikacji.  Na  trasach  o  mniejszej  liczbie  pasażerów  kursuje 

znacznie  mniej  pojazdów  niż  na  trasach  o  większym  natężeniu,  co  jest  niestety  bardzo 

uciążliwe. O wszystkim decyduje niestety rentowność przejazdów-ekonomia. W najbliższym 

okresie będzie dyskusja z radnymi na temat próby zwiększenia intensywności przewozów dla 

problemowych  tras,  gdyż  Głogoczów  jest  bardzo  rozwleczony.  Będzie  również  chęć 

spotkania się i rozmowa z przewoźnikami.

Pani Wordliczek –  Urząd Marszałkowski w Krakowie nie wyraża zgody na udostępnienie 

przystanków dla obcych przewoźników (Limanowa, Mszana Dolna, Skomielna itd.), co jest 



dla  niej  niezrozumiałe.  Czy  będzie  możliwa  interwencja  w  Urzędzie  Marszałkowskim w 

sprawie zmiany uciążliwych ustaleń?.

Odp.  Mieczysław Kęsek –  Jeśli chodzi o przystanki dla przewoźników na terenie gminy i 

powiatu, to istnieje możliwość negocjacji ze strony Starosty oraz Burmistrza z przewoźnikami 

miejsc  oraz  częstotliwości  przejazdów.  Co  zaś  dotyczy  miasta  Krakowa,  o  przystankach 

decyduje  Urząd  Marszałkowski,  na  decyzję  którego  ani  Burmistrz,  ani  Starosta  nie  ma 

żadnego  wpływu. 

ac)  Maria Filipczyk –  Problem z przepełnionymi busami, brakiem możliwości wejścia do 

niego i komunikowania się nim.

Odp.  Mieczysław  Kęsek  –  O  częstotliwości  przejazdów  niestety  decyduje  przewoźnik. 

Ostrzega  iż  w  przypadku  korzystania  z  komunikacji  publicznej  żądać  od  przewoźnika 

wydania biletu, gdyż jest to jedyna podstawa do ubiegania się o odszkodowanie, w przypadku 

jakiejkolwiek kolizji.  Brak biletu przekreśla  możliwość wysuwania roszczeń w przypadku 

wystąpienia nieszczęśliwego zdarzenia.

ad)  Tomasz  Łężniak –  Co z  przełożeniem chodnika  na  starym cmentarzu,  co  z  nowym 

cmentarzem. Stary cmentarz ma wolne tylko 3 miejsca, brak jest wody na cmentarzu. Jest 

duży  problem  z  istniejącym  kontenerem  na  śmieci  przy  cmentarzu  komunalnym.  Ma 

przegnite dno, którego dziury są zatykane deskami przeznaczonymi do szalunku kopanych 

grobów

Odp. sołtys Jan Kantor: Będą przypuszczalnie dwa nowe kontenery, a na pewno co najmniej 

jeden.  Woda  jest  w  trakcie  załatwiania.  Nowe  miejsca  pochówku  przewidziane  są  do 

usytuowania już na nowym cmentarzu.

ae) Piotr Kruk – Jaka jest opłata za wykonanie przyłącza kanalizacyjnego?.

Odp.  Edyta Podmokły:  Koszt  jak  i  samo wykonanie  przyłącza  kanalizacyjnego  ustalany 

indywidualnie  we  własnym  zakresie.  Przed  przystąpieniem  do  jego  realizacji  należy 

opracować  projekt,  i  zgodnie  z  zatwierdzonym  projektem  wykonać  przyłącz.  Opłaty 

odbiorowe oraz inwentaryzację geodezyjną powykonawczą pokrywa gmina. 

af) Andrzej Chrobak– Co z parkingiem nad kościołem z jego ewentualnym utwardzeniem?.

Odp.  sołtys Jan Kantor:  Nad kościołem zaraz  za  ogrodzeniem parking  jest  parafialny  i 

gmina niema nic do niego.



ag) Zdzisław Kozieł – Pyta co z błotem na asfalcie nanoszonym podczas prac związanych z 

realizacją kolektorów ściekowych?.

Odp. sołtys Jan Kantor: Zgłaszać tego typu incydenty do sołtysa i będzie interwencja.

ah) Władysław Suder – Z żalem informuje iż błoto nanoszone w pobliżu jego posesji musi 

sprzątać we własnym zakresie. Zapewnienie porządku na drodze, po zakończonym dniu pracy 

leży  w gestii  wykonawcy z czego się  nie  wywiązuje,  a  co  go już wysoce irytuje.  Co ze 

zniszczoną drogą która biegnie w kierunku domu starców na wskutek remontu Zakopianki. 

Minęły już dwa lata od jego zakończenia i nakładka nadal w rozsypce.

ai)  Pani Kromka –  Jaki jest  termin przewidziany na wykonanie odwodnienia wokół Sali 

gimnastycznej i Szkoły Podstawowej?.

Odp.  Artur  Szumiec:  Projekt  odwodnienia  został  wykonany  w  zeszłym  roku,  a  czas 

realizacji to wiosna roku 2012.

aj) Robert Pałka – Co z nieprzejezdnymi odcinkami dróg bocznych?. Chodzi między innymi 

o niewielki fragment przy Panu Sławomirze Syrku.

Odp. sołtys Jan Kantor:  Chcemy udrożnić drogi boczne aż do samych Myślenic, tak aby 

można było w sposób bezpieczny pokonać powyższy odcinek jadąc pojazdami wolnymi, nie 

powodując  zatoru  na  drodze  głównej  (Zakopiance).  Prowadziliśmy  rozmowy  ze 

spadkobiercami  konfliktowego  budynku,  lecz  odbywa  się  proces  spadkowy  i  na  obecną 

chwilę nie ma możliwości prowadzenia rozmów z przyszłym właścicielem. Zaznaczam iż po 

uregulowaniu spraw związanych z prawem własności przystąpimy do rozmów, aby dokonać 

udrożnienia konfliktowego odcinka drogi bocznej.

ak)  Mirosław Podzdrożny –  Chodzi o wykonanie nakładki asfaltowej na drogę 1022. Po 

wykonaniu kanalizacji  jakimi kategoriami będą się kierować władze gminy przy ustalaniu 

kolejności  wykonywania  nakładek  asfaltowych?.  Pragniemy  nadmienić  iż  w  znacznej 

większości  utrzymanie  dróg  leży  na  barkach  ich  użytkowników.  Koszt  jej  utrzymania 

udokumentowany rachunkami to kwota 30.000 zł ( trzydzieści tysięcy złotych) co stanowi 

90% całości kosztów jej utrzymania, pozostałe 10 % leży po stronie gminy. Droga leży na 

terenie pochyłym i przy niewielkich deszczach oraz w konsekwencji ciągłego jej użytkowania 

bez  nakładki  asfaltowej,  powoduje  systematyczną  jej  degradację.  Jako  użytkownicy  i 

jednocześnie  sponsorzy  jej  utrzymania  zwracamy  się  więc  z  uprzejmą  prośbą  o 

umieszczenie jej w harmonogramie wykonania jako tej z najwyższym priorytetem.  



Odp. sołtys Jan Kantor: Jest mnóstwo dróg które wymagają naprawy, ale remonty dopiero 

mogą nastąpić po zakończeniu skanalizowania miejscowości.

Odp.  Edyta Podmokły:  Wybierając kolejność dróg do wykonania nakładek, kierujemy się 

liczbą mieszkańców, oraz występowaniem rowów.

al)  Kazimierz  Kurowski  –  Czy  istnieje  możliwość  odtworzenia  rowów  przy  drodze 

biegnącej przez Jaworzynę, które w przeszłości istniały, a które zostały polikwidowane. Ich 

brak  powoduje  ciągłe  podtopienia  budynków usytuowanych w jej  pobliżu.  Woda płynąca 

koroną drogi, a nie rowem powoduje szybszą korozję samej drogi.

Odp.  sołtys Jan Kantor:  Oczywiście  że  istnieje  taka  możliwość,  tylko  wszyscy sąsiedzi 

graniczący z drogą muszą wyrazić zgodę na ich odtworzenie. 

ał)  Zdzisław Kozieł  – Czy duże dziury powstałe w trakcie wykonywania kanalizacji mogą 

być zasypywane przez wykonawcę jeszcze przed zrealizowaniem całości odcinka?. Jak to od 

wykonawcy wyegzekwować?. Co z brakiem rowów?.

Odp.  sołtys Jan Kantor:  Oczywiście  że  istnieje  taka  możliwość,  tylko  wszyscy sąsiedzi 

graniczący z drogą muszą wyrazić zgodę na ich odtworzenie.

am) Ryszard Sowa  – Czy gmina wyrazi zgodę na obniżenie podatków z tytułu udostępnienia 

działki pod kolektor ściekowy?. Czy przewidziane są jakieś odszkodowania z tytułu wycinki 

drzew?.

Odp. Edyta Podmokły: Gmina nie przyznaje odszkodowań za przejście z kanalizacją przez 

działkę  oraz  nie  nalicza  dodatkowych  opłat  za  nowe  podziemne  uzbrojenie  terenu,  nie 

rekompensuje również strat z tytułu wycinki drzew i krzewów.

an) Renata Kwinta  – Z kim się kontaktować aby mieć możliwość uzyskania zgody sąsiadów 

na wykonanie rowów przydrożnych?. Jakich argumentów użyć aby wymusić na nich zgodę, 

prośba o radę.

Odp.  sołtys Jan  Kantor:  Przy  braku  zgody  sąsiadów  na  wykonanie  rowów,  nie  mamy 

prawnie możliwości ich wykonania. Proponuje się tego typu spory rozwiązywać w terenie.

Odp.  Edyta Podmokły:  Jeśli chodzi o konflikt sporny przy realizacji kanalizacji, czy przy 

egzekwowaniu zgody na wykonanie rowów, proponuje się poprosić o przyjazd na spotkanie 

w spornym miejscu czy to Burmistrza, projektanta, inspektora nadzoru, kierownika budowy. 

Ich obecność i odpowiednie informacje na temat  korzyści płynących z wykonania danego 



rozwiązania  może  mieć  pozytywny wpływ na  oponentów i  wyegzekwować ich  zgodę na 

realizację podjętego zamierzenia.

ao)  Stanisław  Budek   –  Z  kim  się  kontaktować  aby  uzyskać  informację  na  temat 

realizowanej kanalizacji?.

Odp.  Mieczysław  Kęsek:  W  sprawach  związanych  z  realizacją  kanalizacji  należy  się 

kontaktować z Panią Edytą Podmokły,  bądź za pośrednictwem radnych, bądź z  sołtysem 

Janem Kantorem.

ap) Świerczyński  – Czy istnieje możliwość wykonania przydomowej oczyszczalni ścieków?

Odp.  Edyta  Podmokły:  W  miejscach  gdzie  przebiega  kanalizacja  i  istnieje  technicznie 

możliwość podłączenia się obiektu do kolektora, nie ma możliwości wykonania przydomowej 

oczyszczalni ścieków co wynika z ”Warunków technicznych jakim powinny odpowiadać 

budynki  i  ich  usytuowanie (Dz.U.  Nr  239  poz.  1597  z  2010  r.)”.  Do  momentu  braku 

kanalizacji  istnieje  możliwość wykonania przydomowej oczyszczalni  ścieków, co wymaga 

uprzedniego zgłoszenia i uzyskania zgody na jej realizację na Z.U.D.Pie. 

ar)  Monika Kobus  –  Jesteśmy mile  zaskoczeni  merytorycznym poziomem dyskusji  oraz 

zaangażowaniem w sprawę, przybyłych na zebranie przedstawicieli władz.

Protokolant :

Marcin Górszczak


